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Protokół Nr ORN.0012.1.3.2016 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji   

Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 22 marca 2016 r. 

 
 

Na stan 8 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Karolina Kuskowska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

 Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska  

– Jadwiga Żychowska, 

 Inspektor w Wydziale Organizacyjnym i Nadzoru – Alicja Mieszuk, 

 Inspektor w Wydziale Edukacji, Kultury i Sportu  – Anna Mitin, 

 Podinspektor w Wydziale Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Urszula 

Dąbrowska. 

 

Ponadto, na posiedzenie komisji przybyli: 

 Współautor miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy ul. Zielonej  

w Olecku – Cezary Domitrz, 

 Mieszkaniec Olecka – Roman J. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

otworzył posiedzenie komisji i przedstawił porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Koncepcja rozwoju turystyki w gminie. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

4. Sprawy wniesione.  

5. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku obrad komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.1.2.2016 nie zgłaszano. 

 

Komisja przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym przyjęła protokół Nr ORN.0012.1.2.2016 

posiedzenia komisji odbytego w dniu 23 lutego 2016 r. 
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Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zgłosił, iż będzie mógł uczestniczyć tylko w punkcie 2 posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

wobec powyższego zaproponował, aby podsumowanie tematu analizowanego w lutym 

przełożyć na następne posiedzenie. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 2 – Koncepcja rozwoju turystyki w gminie. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

poinformował, iż materiał dotyczący tematu Komisja otrzymała drogą mailową. Prosił  

o zadawanie pytań. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, czy gmina przymierza się do opracowania jakiegoś dokumentu na temat rozwoju 

turystyki. Jedną z osi rozwoju miasta jest turystyka i zastanawia się, czy to co jest w planach 

faktycznie tę turystykę rozwinie. Osobiście ma wątpliwość odnośnie produktów 

turystycznych ujętych w trzecim punkcie na trzeciej stronie przekazanego materiału  

– „Wiodące produkty turystyczne”, gdzie już samą nazwę „oferta imprezowa” zmieniłby  

na „oferta kulturalna”. Oferta obejmuje wydarzenia związane z kulturą, dzięki którym Olecko 

istniało, ale kiedyś. Chcąc rozwinąć turystykę pobytową związaną z kulturą trzeba się czymś 

wyróżniać. Olecko ma ścieżkę, plażę i bazę sportową i ten aspekt jest zadowalający. Jednak 

miasto powinno mieć coś oryginalnego i przyciągającego i jest to kultura. Za tym muszą iść 

pieniądze w remont amfiteatru, domu kultury oraz zwiększenie w budżecie środków  

na organizację imprez. Zapytał, co jest dla Burmistrza osią rozwoju turystyki, skoro nie 

kultura i wymienione w ofercie imprezy. 

 

Inspektor w Wydziale Organizacyjnym i Nadzoru – Alicja Mieszuk 

odpowiedziała, że bazą jest sport, sportowa stolica mazur, zespół rekreacyjno-sportowy, 

oferta dla turysty kwalifikowanego i to jest oferta nie tylko letnia, ale też feryjna, ponieważ 

kluby sportowe przyjeżdżają również w tym okresie. Hala, jak widać w badaniach, 

zdecydowanie „dźwiga” miasto. Daleko jest jeszcze do ilości osób, które nocowały w Olecku 

podczas pierwszych „Przystanków Olecko”, ale do tego poziomu jest coraz bliżej. 

Rzeczywiście wskaźniki pokazują, że ruch turystyczny jest coraz większy. Poinformowała,  

że w Olecku w okresie od 30 kwietnia do 7 maja czyli przez 7 dni na hali „Lega” odbędzie się 

XXII Ogólnopolska Olimpiada Młodzieży w sportach halowych. Baza noclegowa będzie 

oblężona, ponieważ do Olecka przyjedzie 184 szachistów w kategorii wiekowej 12-14 lat 

wraz z opiekunami oraz sędziowie. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że aspekt sportowy jest na dobrym poziomie i się rozwija. Problemem jest oferta 

kulturalna. 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

odpowiedział, że kultura była dobrą opcją 20 lat temu, kiedy gminę było na kulturę stać. 

Wszyscy pamiętają „Przystanki Olecko”, których inne miasta Olecku zazdrościły.  

W dzisiejszych czasach świat jest komercyjny. Kiedyś nie było komputerów, telefonów 

komórkowych. Podstawą była inicjatywa lokalna i to było bardzo cenne. Do kultury i sportu 

się dopłaca i bogatsze miasto zawsze będzie miało atrakcyjniejszą ofertę. Olecko nie może 

równać się z budżetami Ełku czy Suwałk. Jeżeli kultura, to lokalna dla naszych mieszkańców.  
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Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zastanawia się na czym Burmistrz bazuje, ponieważ pamięta jak wydano 40.000 zł na zespół 

disco polo. Lokalni artyści, za takie pieniądze, zorganizowaliby dwutygodniowy festiwal  

i na pewno przyszłoby więcej ludzi. Nie o pieniądze chodzi, tylko o to, na co stawia 

samorząd. Obecnie jest to sport, ale w produktach sztandarowych wymienia kulturę. Sport nie 

odróżni gminy na tle innych. Zespół rekreacyjno-sportowy jest potrzebny z tym,  

że jest to zawężona skala. Najwięcej pieniędzy zostawiają ludzie, którzy przyjeżdżają  

na wydarzenia kulturalne. Można się „przerzucać” liczbami, ale nie zgadza się z tym,  

co mówi Burmistrz, że na kulturę trzeba mieć duże pieniądze. W każdej strategii miejskiej  

czy programie rewitalizacyjnym jest mowa o inwestycjach w bazę kultury i nie zawsze za tym 

idą pieniądze. Nie mówi o tym, żeby wrócić do „Przystanków Olecko”, chyba, że do tych 

pierwszych, które były robione za małe pieniądze, a dużo się działo, ale nie do tych które były 

„rozdmuchane” i większość budżetu „zżerały” trzy gwiazdy i tu się zgodzi, że gminy na to nie 

stać. Nie zgadza się, aby w sensie turystyki stawiać tylko na sport. 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

nie twierdzi, że z kultury należy zrezygnować. Kultura jest niezbędna. Jednak należy 

zastanowić się nad formą tej kultury. Wszyscy pamiętają, że pierwszy Przystanek Olecko 

został zorganizowany praktycznie za „żadne” pieniądze. Koncerty były biletowane. Dzisiaj 

nie ma mowy o tym, żeby zorganizować płatny koncert. Koncert musi być otwarty. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że w amfiteatrze nie było płatnych koncertów. 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

jest pewny, że były. 

 

Członek Komisji – Krzysztof Fidler 

poinformował, że w zasadzie Radny Juchniewicz powiedział to, co on sam ma na myśli. 

Takie imprezy, tyle że w Olecku nazywane „Przystankiem Olecko”, organizuje każde miasto. 

Olecko nie przyciągnie tym turystów. Potrzebny jest pomysł. Prawdą jest też to,  

co powiedział Burmistrz, że rynek jest skomercjalizowany. Trochę trudno jest mu 

wypowiadać się, ponieważ pracuje w domu kultury, ale jest też olecczaninem, który od 

pierwszego przystanku był tam sercem. Uważa, że należałoby zakończyć historię przystanku  

podczas zbliżającego się jubileuszu. Można by zaprosić wcześniejszych dyrektorów, twórców 

i spróbować nawiązać do charakteru pierwszych przystanków. Kiedyś Olecko było 

prekursorem masowych, ciekawych imprez, podczas których nie było gwiazd z pierwszych 

stron gazet i z telewizji i miało to swój charakter. Ludzie chętnie przyjeżdżali. Obecnie takich 

imprez jest wiele w Polsce. Kwestia pomysłu i założenia, że infrastruktura będzie 

odpowiednia. Należałoby odbudować amfiteatr oraz zorganizować nowe, kameralne miejsca. 

Kiedyś były inne czasy, a ludzie byli spragnieni kultury. Można było zrobić niewiele, ładnie 

to ubrać i ludzie cieszyli się. Obecnie jest trudniej zadowolić społeczność. 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

powiedział, że kiedyś jeden lub dwa programy w telewizji stanowiły całą ofertę kulturalną. 

Kwestią czasu jest wyremontowanie amfiteatru i AGT. Gmina czeka na „rozdania” unijne. 

Dwa nowe obiekty kulturalne dadzą dużo większe możliwości.  

 

Inspektor w Wydziale Organizacyjnym i Nadzoru – Alicja Mieszuk 

dodała, że gmina stawia na turystykę sportową, ponieważ to przynosi pieniądze lokalnym 

przedsiębiorcom. 
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Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

uważa, że typowy turysta nie przyjedzie do Olecka mając w promieniu 50 kilometrów 

Augustów czy Giżycko. Jezioro w Olecku nie stwarza takich możliwości jak jeziora w tych 

miastach. Dla turysty Olecko nie jest atrakcyjne. Bazując na sporcie i remontując  

np. amfiteatr stworzą się nowe możliwości również w kierunku kultury.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

stwierdził, że obecny samorząd nie stawia na kulturę i to widać od lat. Należy się postarać, 

aby to zmienić. „Pompowane” są pieniądze w sport, są piękne obiekty i dobrze, ale to jest 

jedna oś. Olecko ma genialne tereny. Nie ma takiego miasta wokół, które miałoby tak jak 

MOSiR skupiony teren w jednym miejscu nad jeziorem i to jest poza dyskusją. Dyskutowałby 

natomiast, na czym więcej zarabia przedsiębiorca. 

 

Inspektor w Wydziale Organizacyjnym i Nadzoru – Alicja Mieszuk 

powiedziała, że w lipcu wszystkie hotele będą zajęte. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

przedsiębiorcy uważają, że więcej zarabia się na wydarzeniach kulturalnych niż na sporcie. 

Rozumie, że baza sportowa nie jest tylko po to, by zarabiać. To jest inwestycja  

w zdrowie mieszkańców. Natomiast konsekwentnie od lat kultura jest pomijana. Budżet  

w tym zakresie jest na tym samym poziomie, mimo wniosków składanych przez radnych. 

Jeżeli nadal będzie się zaniedbywać kulturę, to niedługo dom kultury nie będzie potrzebny. 

Zapytał, dlaczego nie jest robiona dokumentacja na amfiteatr. Remont amfiteatru  

jest dużo mniejszą inwestycją niż AGT. Drugą kadencję jest radnym i co roku to samo słyszy 

– „czekamy”. 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

powiedział, że wszystko zależy od naborów.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

stwierdził, że był taki moment, kiedy nie złożono dokumentów do konkursu i do dzisiaj  

nie jest wyjaśnione dlaczego. Przeprasza, że tak emocjonalnie na koniec, ale uważa,  

że kultura w mieście jest totalnie zaniedbana i protestuje przeciwko temu.  

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

powiedział, że amfiteatr będzie wyremontowany. Jednak wszystkiego nie da się zrobić  

od razu. Ruszają nabory. Odbyło się pierwsze spotkanie w ramach Programu Litwa – Polska, 

podczas którego mówiono o kierunku programu. Jeśli chodzi o program Rosja – Polska,  

jest więcej pieniędzy niż ostatnio. Nie wiadomo jeszcze, kiedy ruszy program  

z RPO. Trzeba cierpliwie czekać. Nie ma możliwości przeprowadzenia inwestycji tylko  

ze środków budżetu gminy. 

 

Członek Komisji – Krzysztof Fidler 

ma wrażenie, że nawet gdyby wymyślić imprezę z ciekawą nazwą, ona i tak będzie służyła 

zaspokojeniu potrzeb tylko lokalnych mieszkańców, a nie turystów. 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

dlatego jest za kulturą, ale przez małe „k” czyli kulturą lokalną. W Olecku przede wszystkim 

nie ma obiektu hotelowego, aby zrobić imprezę, na którą przyjedzie mnóstwo ludzi spoza 

Olecka. Wszystko jest powiązane. Pomysł może być najpiękniejszy, ale jak nie ma 

odpowiedniego zaplecza, to nic z tego nie wyjdzie. Olecko niestety jest usytuowane poza 

szlakiem wielkich jezior.  
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Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

dodał, że na pewno nie da się wejść na ogólnopolski rynek. 

 

Członek Komisji – Krzysztof Fidler 

odparł, że obecnie nie, ale nigdy nie wiadomo, co się zdarzy. Na razie można robić kulturę 

przez duże „K”, ale lokalną z bardzo fajnymi imprezami. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

stwierdził, że ktoś kto przyjeżdża na obóz sportowy na pewno z chęcią poszedłby też  

na przedstawienie. Potrzebna jest atrakcyjniejsza oferta. 

 

Inspektor w Wydziale Organizacyjnym i Nadzoru – Alicja Mieszuk 

powiedziała, że urzędnicy czytają analizy. Nie upierają się, że nie będą w kulturę inwestować. 

Jednak potrzeb jest więcej niż pieniędzy. W pewnym momencie radni podjęli decyzję, aby 

zainwestować w sport i gmina konsekwentnie to zadanie realizuje. Wykonuje polecenia Rady, 

które są przekazywane na podstawie uchwał. Ten kierunek wyraźnie sprawdza się. Grup 

sportowych jest rzeczywiście więcej, co widać w rocznych sprawozdaniach MOSiR  

z obłożenia obiektów. Wiadomo, że potrzeba imprez, dzięki którym oferta będzie 

atrakcyjniejsza. Mieszkańcy też nie chcą się w wakacje nudzić. Tylko to po prostu kosztuje. 

Dodała, że jest gotowy projekt techniczny na „Szyjkę”. Wszyscy „duszą się” na „Skoczni”. 

Plaża jest za mała, nawet na potrzeby mieszkańców. Ponadto opracowano koncepcję 

zagospodarowania jeziora, dzięki której będzie więcej możliwości, ale żeby to wykorzystać 

trzeba zainwestować. Być może Radna Dunaj potwierdzi, ponieważ dysponuje bazą 

noclegową inną niż hotele, że turyści chcą się bezpiecznie komunikować z miastem 

rowerami, stąd koncepcja tras rowerowych na terenie gminy Olecko. Zlecony został projekt 

techniczny jednej z tras. Nie można powiedzieć, że urzędnicy nie słuchają, ponieważ 

wybierają te elementy, które budują pewną całość koncepcyjną. Tak jak powiedział Burmistrz 

gmina czeka na programy, które ruszą. 

 

Członek Komisji – Ferdynand Grodzicki 

uważa, że osoba mająca do wyboru w dwóch różnych miastach podobne imprezy pojedzie 

tam, gdzie jest lepsza droga. Dopóki nie ma dobrych dróg, trzeba wymyślić coś takiego,  

aby turysta pomimo trudnego dojazdu chciał przyjechać do Olecka.  

 

Członek Komisji – Renata Dunaj 

stwierdziła, że to nie jest do końca tak. Od lat w swoim obiekcie gości tych samych turystów, 

którzy przyjeżdżają z Krakowa lub Wrocławia. Podoba im się w Olecku i nie przeszkadza 

stan dróg. Będąc w Olecku jeżdżą do Gołdapi, Augustowa, Giżycka i Mrągowa, ale na noc 

wracają. 

 

Inspektor w Wydziale Organizacyjnym i Nadzoru – Alicja Mieszuk 

poinformowała, że generalnie do Olecka przyjeżdżają turyści z dwóch miast: Warszawy  

i Białegostoku. Wskaźniki pokazują, że są to dwie najliczniejsze grupy odbiorców oferty 

oleckiej. Chciałaby też podkreślić, że bardzo wyraźną grupą turystów przyjeżdżających  

do Olecka, oprócz grup i obozów sportowych, są młode rodziny z małymi dziećmi,  

dla których najważniejszy jest bezpieczny i spokojny odpoczynek. 

 

Członek Komisji – Ferdynand Grodzicki 

zna kilka rodzin, które od ponad 30 lat przyjeżdżają do miejscowości w okolicy Suwałk, 

gdzie asfalt i cywilizacja jest w odległości 2 km. Odpowiada im las, cisza i głusza, bo można 

oderwać się od zgiełku miejskiego. 
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Członek Komisji – Krzysztof Fidler 

dobre drogi są potrzebne tak naprawdę dla artystów, którzy jadąc w jakieś miejsce nie mają 

pojęcia o stanie dróg. Turysta nie spieszy się. Artyści przeważnie spóźniają się do Olecka.  

Telefonicznie informują, że nie dojadą na czas na próbę. Szczególnie są to ci, którzy 

przyjeżdżają od strony Olsztyna. 

 

Mieszkaniec Olecka – Roman J. 

zwrócił się do Przewodniczącego Komisji i powiedział, że przyszedł na posiedzenie  

w związku z projektem uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego w Olecku przy ul. Zielonej. Nie otrzymał zaproszenia 

na posiedzenia komisji ani na sesję. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

odpowiedział, że udzieli mieszkańcowi głosu w momencie omawiania przedmiotowego 

projektu uchwały. Natomiast zaproszeń nie wysyła się. Każdy ma prawo przyjść na komisję 

bez zaproszenia. Głosu na sesji udziela się w punkcie „Głos wolny, wolność ubezpieczający”. 

 

Mieszkaniec Olecka – Roman J. 

powiedział, że wcześniej takie zaproszenie otrzymał. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

odpowiedział, że być może to była inna sytuacja. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 
 

a) projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2014-2016  

 

Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska  

– Jadwiga Żychowska 

oznajmiła, że o zmianę planu zwróciło się PWiK Spółka z o.o. w Olecku w zakresie 

przedsięwzięć rozwojowo – modernizacyjnych w roku 2016, przedkładając nowy zakres 

zadań inwestycyjnych na 2016 r. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  

i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2014-2016. 

 

b) projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2017-2022  

 

Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska  

– Jadwiga Żychowska 

poinformowała, że zgodnie z przepisami ustawy przedsiębiorstwa wodociągowo  

– kanalizacyjne są zobowiązane do opracowania wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowo – kanalizacyjnych. Plan uchwala rada w drodze uchwały. Spółka 

przygotowując wieloletni plan inwestycyjny na lata 2017-2022 skupiła się głównie na 
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modernizacji urządzeń wodociągowo-kanalizacyjnych (sieci wodociągowe i kanalizacyjne). 

Uwzględniono przebudowę i modernizację przepompowni Batorego oraz oczyszczalni  

w Gąskach i Giżach. Przedsięwzięcia przewidują też modernizację urządzeń z zakresu 

gospodarki osadowej i odpadów na oczyszczalni ścieków w Olecku. Przy realizacji zadań 

spółka chce wykorzystać wszystkie możliwości pozyskania środków unijnych. Zestawienie 

planowanych przedsięwzięć rozwojowo modernizacyjnych na lata 2017-2022 przedstawia 

tabela nr 1. 

 

Członek Komisji – Krzysztof Fidler 

powiedział, że w 2017 roku jest planowane uzbrojenie terenu sieć wodociągowa – 250 m 

osiedle Siejnik. Zapytał, czy w związku z tym powstanie nowe osiedle. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Paweł Giełazis 

odpowiedział, że z tego co się orientuje mają powstać nowe bloki. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2017-2022. 

 

c) projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na terenie Gminy Olecko  

 

Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska  

– Jadwiga Żychowska 

oznajmiła, że uchwałą nr ORN.0007.91.2015 z dnia 29 grudnia 2015 roku Rada Miejska 

dokonała wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustaliła nowe stawki opłat obowiązujące od 1 marca 2016 r. Zmiana wzoru deklaracji jest 

działaniem technicznym umożliwiającym ustalenie niższej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy 

Olecko.  

 

d) projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia pomiędzy 

Gminą Olecko a Powiatem Oleckim w sprawie partnerstwa na rzecz zadania 

inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi nr 1808N Sedranki – Łęgowo” 

 

Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska  

– Jadwiga Żychowska 

oznajmiła, że partnerstwo na rzecz realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi 

nr 1808N Sedranki – Łęgowo” zostaje powołane w celu kompleksowej przebudowy drogi 

powiatowej i gminnej co stwarza możliwość pozyskania środków zewnętrznych i uzyskania 

lepszej oceny w naborze wniosku. 
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Członek Komisji – Ferdynand Grodzicki 

zapytał, na jakim odcinku będzie przebudowa. 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

omówił przebieg inwestycji. 

 

Członek Komisji – Ferdynand Grodzicki 

zapytał, jak została rozwiązana sprawa własności, ponieważ droga krzyżuje się z torami. 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

odpowiedział, że sprawę prowadził Wydział Budownictwa, który musiał dokonać uzgodnień 

na temat możliwości przeprowadzenia inwestycji. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Olecko a Powiatem 

Oleckim w sprawie partnerstwa na rzecz zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi  

nr 1808N Sedranki – Łęgowo”. 

 

Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska  

– Jadwiga Żychowska 

poinformowała, iż dodatkowo przygotowano projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody  

na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Olecko a Powiatem Oleckim w sprawie 

partnerstwa na rzecz zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi nr 1814N  

w miejscowości Jaśki na odcinku 0,9km 0+000 do km 0+900”. Pan Burmistrz przedstawi 

sprawę na sesji. 

 

Komisja nie opiniowała projektu uchwały. 

 

e) projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego w Olecku przy ul. Zielonej  

 

Podinspektor w Wydziale Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Urszula Dąbrowska 

poinformowała, że do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

dla terenu położonego w Olecku przy ul. Zielonej, przystąpiono na podstawie uchwały z dnia 

24 września 2014 r. Procedura była przeprowadzona zgodnie z ustawą o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym. Opracowany projekt uzyskał wszystkie wymagane 

uzgodnienia, wszystkie pozytywne opinie wymagane ustawą, w tym też trzeba zaznaczyć,  

że projekt opiniowała Gminna Komisja Urbanistyczno-Architektoniczna, która zaopiniowała 

projekt pozytywnie. Celem planu jest umożliwienie realizacji zabudowy mieszkaniowej  

i usługowej o charakterze śródmiejskim przy ul. Zielonej. Właściciele nieruchomości byli 

informowani o możliwości składania wniosków do planu, o możliwości składania uwag do 

wyłożonego do publicznego wglądu projektu planu miejscowego. Wysyłano obwieszczenia  

w tej sprawie. Do wyłożonego do publicznego wglądu projektu planu wpłynęły uwagi od 

trzech osób. Uwagi znajdują się w załączniku nr 2 do projektu uchwały. Uwagi zostały 

rozpatrzone i nieuwzględnione przez Burmistrza. Zgodnie z załącznikiem nr 3 podjęcie 

uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

położonego w Olecku przy ul. Zielonej, nie powoduje potrzeby realizacji nowych inwestycji, 

które należą do zadań własnych gminy. 
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Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

zapytał, czego dotyczyły uwagi. 

 

Podinspektor w Wydziale Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Urszula Dąbrowska 

odpowiedziała, że uwagi dotyczyły np. zrezygnowania ze wskaźników parkingowych oraz 

zagadnień, które nie są przedmiotem planu miejscowego np. ustalania faktycznego charakteru 

zabudowy. 

 

Mieszkaniec Olecka – Roman J. 

powiedział, że przede wszystkim nie zgadza się z tym, że nie może być wzięty pod uwagę 

stan faktyczny i prawny zabudowy dotyczący działki o numerze 2236, stanowiącej jego 

własność. Swoje uwagi na ten temat przekazał Burmistrzowi. Przyniósł ze sobą dokumenty 

m.in. decyzję o pozwoleniu na budowę, które potwierdzają, że jego budynek jest budynkiem 

wolnostojącym. Posiada również protokół pokontrolny Najwyższej Izby Kontroli  

z 1997 roku, która wyrywkowo sprawdzała stan faktyczny i prawny zabudowy kilku budowli 

i akurat kontrola dotyczyła m.in. jego nieruchomości. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

stwierdził, że jest to sprawa, która powraca. Radni zajmowali się nią wcześniej i mniej więcej 

orientują się o co chodzi. 

 

Mieszkaniec Olecka – Roman J. 

generalnie nie zgadza się, że projekt zagospodarowania przestrzennego nie może brać pod 

uwagę stanu faktycznego. Łamie się prawo w tym momencie, prawo własności, gdyż 

budynek traci funkcję budynku wolnostojącego.  

 

Podinspektor w Wydziale Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Urszula Dąbrowska 

powiedziała, że jeżeli chodzi o uwagi Pana J., opisano w rozstrzygnięciu, że ustalenia planu 

nie podważają w żaden sposób prawomocności już istniejącej zabudowy zlokalizowanej  

na jego działce, a ustalają wspólne zasady zagospodarowania dla całego obszaru objętego 

planem. Plan miejscowy nie obejmuje jednej działki, tylko jest to szereg nieruchomości,  

na których wyznacza się teren zabudowy mieszkaniowo-usługowej wraz z obowiązującą linią 

zabudowy oraz z pozostałymi wskaźnikami urbanistycznymi. Ponieważ kontrowersje budzi 

dopuszczenie możliwości zabudowy w granicy działki należy podkreślić, że jest to 

dopuszczenie a nie nakaz. 

 

Mieszkaniec Olecka – Roman J. 

stwierdził, że być może plan nie nakazuje w sposób jednoznaczny się budować. Jednak nie po 

to inwestor czyli Bogusław K. składał wniosek, do którego Burmistrz się przychylił, żeby  

z tego nie skorzystać. Jeżeli ktoś się przybuduje do granicy działki, to funkcja budynku 

zmienia się w zasadniczy sposób i nie jest już budynkiem wolnostojącym. W punkcie g 

uzasadnienia do projektu uchwały jest napisane „prawo własności - ustalone w planie linie 

rozgraniczające tereny o różnym przeznaczeniu lub różnych zasadach zagospodarowania 

zostały ustalone z poszanowaniem i uwzględnieniem istniejących podziałów geodezyjnych  

i własności”. To nie jest zgodne z prawem. Nie może być tak, że plan zagospodarowania,  

jest robiony w oderwaniu od stanu rzeczywistego, faktycznego i prawnego nieruchomości. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

skoro opinie są tak sprzeczne powinien w tej kwestii na sesji wypowiedzieć się prawnik. 

Radni nie są specjalistami w tej dziedzinie. 

 

 



 10 

Mieszkaniec Olecka – Roman J. 

poinformował, że jest możliwość wystąpienia w porozumieniu z gminą do sądu z wnioskiem 

o stan faktyczny i prawny. Koszt wynosi 100 złotych. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

uważa, że Pan J. powinien złożyć swoją propozycję do Burmistrza na piśmie. 

 

Mieszkaniec Olecka – Roman J. 

powiedział, że 12 wniosków Pana Bogusława K. o warunki zabudowy składanych przez 9 lat 

i przyjmowanych przez Burmistrza, a następnie odrzucanych w Samorządowym Kolegium 

Odwoławczym i w Wojewódzkim Sądzie Administracyjnym, a także skarga kasacyjna Pana 

Bogusława K. w Naczelnym Sądzie Administracyjnym o czymś świadczy, o łamaniu prawa.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

odpowiedział, że być może coś się zmieniło, wystąpiły jakieś inne czynniki. To co było 9 lat 

temu nie znaczy, że jest aktualne dzisiaj. 

 

Mieszkaniec Olecka – Roman J. 

jeżeli chodzi o warunki zabudowy, to już nie jest nawet próba, tylko obejście prawa.  

 

Współautor mpzp przy ul. Zielonej w Olecku – Cezary Domitrz 

poinformował, że plan miejscowy wytycza jakieś wskaźniki zabudowy i dopuszcza pewne 

rzeczy, które mogą powstać. Zaproponowane wskaźniki, wysokości, dopuszczenie 

możliwości lokalizacji budynku po granicy działki, to jest tylko dopuszczenie. Później,  

na etapie projektowym, ubiegania się o pozwolenie, będzie musiał wykonać projekt 

budowlany zgodnie z miejscowym planem. Dopiero wtedy Starosta ocenia czy projekt  

nie narusza ustaleń planu miejscowego. Plan miejscowy tylko ustala granice, w których 

inwestor może się poruszać. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

stwierdził, że teren na ul. Zielonej jest zaniedbany. Bez planu zagospodarowania nie da się go 

uporządkować. Należy jednak zrobić to w taki sposób, aby nie naruszyć prywatności Pana J.  

 

Współautor mpzp przy ul. Zielonej w Olecku – Cezary Domitrz 

dodał, że w postanowieniu Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie, który 

rozstrzygał sprawę uchwały intencyjnej sąd podkreślił w ostatnich zdaniach, iż sam fakt,  

że plan miejscowy może ewentualnie dopuszczać lokalizację tego rodzaju inwestycji nie 

oznacza automatycznie prawa do jej realizacji. Także, to wszystko będzie rozstrzygane 

dopiero na etapie pozwolenia na budowę. 

 

Mieszkaniec Olecka – Roman J. 

nie ma ze sobą uzasadnienia WSA, ale pamięta, że sąd przede wszystkim zauważył, że nie 

wiadomo, czy ten plan „przejdzie”. Przy przystąpieniu do planu zagospodarowania mówiono 

o tym, że jest to uchwała intencyjna i ona nic nie zmienia. Zresztą Pan Przewodniczący też to 

mówił na komisji. Natomiast dzisiaj jest już ten moment, kiedy nie jest za wcześnie. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 5 głosach wstrzymujących nie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w Olecku  

przy ul. Zielonej. 
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Członek Komisji – Renata Dunaj 

powiedziała, że może zamienić się z Panem J. miejscami. Rozumie sytuację znakomicie. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

prosił Pana J. o przygotowanie wszystkich dokumentów na sesję. 

 

Mieszkaniec Olecka – Roman J. 

chciałby dodać na koniec, że kancelaria prawna obsługująca urząd reprezentowała  

Pana Bogusława K. w Naczelnym Sądzie Administracyjnym. Dlatego jest daleki  

od stwierdzenia, że będzie wrażliwa na jego uwagi.  

 

f) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w Gordejkach  

 

Podinspektor w Wydziale Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Urszula Dąbrowska 

oznajmiła, że przedmiotowy obszar objęty jest obowiązującym miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego gminy Olecko w obrębie jeziora Dobskiego - uchwała  

z 2002 r. i przeznaczony pod teren zabudowy zagrodowej oraz teren użytków rolnych  

z zakazem zabudowy. Celem sporządzenia nowego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego jest umożliwienie rozbudowy i rozwoju istniejącego gospodarstwa rolnego,  

z przeznaczeniem pod działalność gospodarczą rolniczą i zabudowę związaną z obsługą 

prowadzonej działalności. Zgodnie ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Olecko, obszar objęty projektem uchwały, położony jest  

w obszarze zwartej zabudowy wsi (w tym zabudowy zagrodowej i mieszkaniowej 

jednorodzinnej) predysponowanym do wielofunkcyjnego rozwoju na cele funkcji 

mieszkaniowych oraz działalności gospodarczych rolniczych i nierolniczych. Na pytanie 

członków komisji, kto wystąpił z wnioskiem odpowiedziała, że właściciel gruntów.  

Z wniosku wynika, że właściciel chciałby wybudować jedno zabudowanie gospodarcze.  

 

Członek Komisji – Renata Dunaj 

powiedziała, że po drugiej stronie jeziora właściciele występowali o możliwość zmiany planu 

zagospodarowania, ale to zostało odrzucone. Też istnieje jakaś działalność, niektórzy 

wybudowali się na samej linii brzegowej. Czyli można budować hangary i nazywać je 

hangarami i można w nich mieszkać. 

 

Podinspektor w Wydziale Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Urszula Dąbrowska 

powiedziała, że możliwość wybudowania określa plan miejscowy i pozwolenie na budowę. 

 

Członek Komisji – Renata Dunaj 

zapytała, co w sytuacji, kiedy nie ma planu miejscowego, ponieważ nie ma możliwości 

zabudowy. 

 

Podinspektor w Wydziale Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Urszula Dąbrowska 

odpowiedziała, że dookoła jeziora Dobskiego jest dość szeroka strefa z obowiązującym 

miejscowym planem. Osoba, która otrzymuje z urzędu wypis i wyrys z planu, na tej 

podstawie projektuje budynek i w Starostwie Powiatowym ubiega się o pozwolenie na 

budowę. Jeżeli Pani Radna mówi o wnioskach, które wpływają w zakresie zmiany planu 

miejscowego, one są w tej chwili analizowane. Analizowane jest nowe studium, przepisy,  

w tym te, które wydał RDOŚ odnośnie 100-metrowej strefy ochrony jeziora. 

 

Członek Komisji – Renata Dunaj 

powiedziała, że chodzi jej o już istniejący budynek. 
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Podinspektor w Wydziale Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Urszula Dąbrowska 

odpowiedziała, że to jest już w gestii nadzoru budowlanego. 

 

Członek Komisji – Renata Dunaj 

rozumie, że każdy chce mieć kawałek takiego miejsca na ziemi, ale prawo powinno być 

jednakowe dla wszystkich. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w Gordejkach. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

w imieniu mieszkańców ul. Zamostowej zapytał, czy jest planowany projekt 

zagospodarowania przestrzennego tego terenu. Niektórzy właściciele nowo wybudowanych 

budynków złożyli wnioski. Nie jest to duży teren, mieszkańcy chcą prowadzić działalność,  

ale nie ma na to zgody, ograniczane są możliwości.  

 

Podinspektor w Wydziale Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Urszula Dąbrowska 

odpowiedziała, że nie ma konkretnego terminu podjęcia prac nad nowym planem. 

Priorytetowym tematem są miejscowości Jaśki i Dobki i do tej sprawy gmina obecnie się 

przygotowuje. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

uważa, że dobrze byłoby określić przypuszczalny termin. Porozmawia o tym z Burmistrzem. 

 

Podinspektor w Wydziale Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Urszula Dąbrowska 

wyjaśniła, że takich sytuacji jest dużo. Gmina nie jest w stanie na bieżąco realizować zmian 

planów. Jest to procedura trwająca około 1,5 roku. Jeżeli wniosek został złożony, będzie 

analizowany przed przystępowaniem do nowych planów miejscowych. 

 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2016-2024 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

oznajmiła, że w tym roku nie było jeszcze zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Zmiana jest konieczna, ponieważ wprowadza się wolne środki z roku ubiegłego. Kwotowo 

jest dość dużo zmian, ponieważ ogółem od stycznia zwiększa się dochody o 11.472.416 zł,  

a wydatki o 12.339.218 zł. Zmiana jest spowodowana tym, że zarządzeniem wprowadzono 

dotację na zadania zlecone z budżetu państwa tj. na świadczenia wychowawcze Rodzina 500+ 

w kwocie 11.265.000 zł. Koszty obsługi tego zadania, bo całość musi być finansowana  

z budżetu państwa, to 2% w tej chwili przyznanej dotacji, a na koniec grudnia wypłaconych 

świadczeń. W przyszłym roku będzie to 1,5%. 2% zaplanowanej na ten rok to jest około 

221.000 zł. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2016-2024.  
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h) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

poinformowała, że plan dochodów ogółem zwiększa się o 53.738 zł. Plan wydatków ogółem 

zwiększa się o 920.540 zł. Po stronie przychodów wprowadza się plan wolnych środków  

w wysokości 866.802 zł. 

Omówiła zmiany w planie dochodów: 

 W dz. 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek, 

rozdz. 75619 – wpływy z różnych rozliczeń, przenosi się plan w wysokości 430.000 zł 

między paragrafami, gdyż wpływy z opłaty eksploatacyjnej zaplanowano w paragrafie 

0910 zamiast 0460. 

 W dz. Różne rozliczenia, zwiększa się plan wpływów z tytułu rozliczeń z lat 

ubiegłych o 50.000 zł. Jest to zwrócona dotacja celowa, niewykorzystana  

w Regionalnym Ośrodku Kultury w Olecku. 

 W dz. Oświata i wychowanie, w planie finansowym Zespołu Szkół w Olecku 

zwiększa się plan dochodów o 3.738 zł z tytułu otrzymanej darowizny z PZU S.A.  

w Ełku z przeznaczeniem na zakup i montaż szafek szkolnych w szatni uczniowskiej. 

Omówiła zmiany w planie wydatków: 

 Rozwiązaną rezerwę celową na realizację inicjatyw lokalnych w kwocie 38.299,00 zł. 

Rezerwa celowa na inicjatywy lokalne jest zaplanowana w paragrafie bieżącym  

w kwocie 50.000 zł i to Burmistrz zarządzeniem może ją rozdysponowywać. 

Ponieważ po rozstrzygnięciu konkursów są dwa zadania inwestycyjne, rozwiązanie 

rezerwy z wydatków bieżących może nastąpić uchwałą Rady Miejskiej. Rezerwę 

przeznacza się na nowe zadania inwestycyjne, w tym: 

a) na realizację inicjatywy lokalnej „Zagospodarowanie terenu przy budynku  

ul. Słowiańska 1” w wysokości 14.620,00 zł, 

b) na realizację inicjatywy lokalnej „Ścieżka zabawy i sprawności w m. Kijewo”  

w wysokości 23.679,00 zł. 

 W dz. Transport i łączność, dokonuje się zmian: 

a) drogi publiczne gminne, na zadaniu inwestycyjnym „Przebudowa ulic: Moniuszki, 

Wieniawskiego, Kiepury i Szymanowskiego” zwiększa się plan o 403.184 zł. Wniosek  

do Programu Przebudowy Dróg Lokalnych nie uzyskał wystarczającej ilości punktów, więc 

dofinansowania nie będzie. Jednocześnie wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne 

„Przebudowa ulicy Ludowej” z planem w wysokości 400.000 zł, 

b) drogi wewnętrzne, wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne „Budowa drogi wewnętrznej 

przy ul. Słowiańskiej (projekt)” z planem w wysokości 10.000 zł. 

 W dz. Turystyka, na zadaniu inwestycyjnym „Budowa ścieżek rowerowych  

w gminie Olecko (projekt)” zwiększa się plan o 20.000 zł. Plan po zmianach będzie 

wynosił 55.000 zł.  

 W dz. Ochrona zdrowia, tworzy się plan w wysokości 33.618 zł z tytułu dotacji 

celowej na pomoc finansową udzielaną między jst z przeznaczeniem na realizację 

przez Powiat Olecki programu zdrowotnego pn. „profilaktyka raka szyjki macicy  

na lata 2009-2020”. Szczepieniem objęte będą dziewczęta w wieku 14 lat czyli 

rocznik 2002. Wkład Gminy Olecko do programu – 70 %. Powiat na ten cel 

przeznacza 30 %. W programie będą uczestniczyć również gminy ościenne Wieliczki, 

Kowale Oleckie i Świętajno. Wstępnie szacuje się, że w gminie Olecko figuruje 113 

dziewcząt z rocznika 2002. 

 W dz. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, wprowadza się nowe zadanie 

inwestycyjne „Dokumentacja techniczna na zagospodarowanie terenów zielonych”  

z planem w wysokości 50.000 zł. Dokumentacja obejmie różne tereny zielone, 

wymienione w uchwale. W ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura  

i Środowisko planowana jest możliwość pozyskania dofinansowania. Aby przystąpić 
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do konkursu wymagane jest opracowanie szczegółowych projektów przez architektów 

krajobrazu. 

 W dz. Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, zaplanowaną dotację podmiotową 

dla Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku Mazury Garbate przenosi się z bieżącej 

na inwestycyjną w wysokości 5.100 zł z przeznaczeniem na zakup instrumentu 

(waltorni) dla Miejskiej Orkiestry Dętej. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok.  

 

i) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Oleckiemu na realizację projektu pn. „Profilaktyka raka szyjki macicy na lata  

2009-2020”  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

oznajmiła, że autopoprawką wykreśla się § 3 w brzmieniu „Warunki przekazania środków 

oraz przeznaczenie i zasady rozliczenia zostaną określone w odrębnej umowie zawartej 

między Gminą Olecko a Powiatem Oleckim”. Przepisy ustawy o finansach publicznych 

mówią, że podstawą udzielenia pomocy jest umowa i to Burmistrz udzielając dotacji zawiera 

umowę. Szczepienia będą odbywały się za zgodą rodziców. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków), uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Oleckiemu na realizację projektu pn. „Profilaktyka raka szyjki macicy na lata 

2009-2020”. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 4 – Sprawy  wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

poinformował, iż wpłynęło m.in. Sprawozdanie z realizacji zadań Komendy Powiatowej 

Policji w Olecku za 2015 rok. Dodał, że wszystkie sprawy, które wpływają do biura Rady 

Miejskiej są na bieżąco przesyłane Radnym drogą mailową.  

 

Pytań ani uwag do spraw wniesionych nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu  5 – Wolne wnioski. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

poinformował, że w związku z tematem pracy zaplanowanym na miesiąc kwiecień 

„Działalność placówek oświatowych (szkoły miejskie), w tym funkcjonowanie klas 

sportowych w szkołach” Burmistrz zwrócił się z prośbą, aby Komisja sprecyzowała 

zagadnienie i podała jakiego okresu dotyczy. Chodzi głównie o klasy sportowe, którym 
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przyjrzenie się zaproponowała Radna Dunaj. Dodał, że ankieta, której wprowadzenie 

proponowała Pani Radna nie została przez Komisję przyjęta na poprzednim posiedzeniu. 

Większość pytań, które ujęto w ankiecie powinny być skierowane do dyrektorów szkół,  

a nie do dzieci klas 1-3.  

 

Członek Komisji – Renata Dunaj 

powiedziała, że problem jednak istnieje i prędzej czy później będą tego konsekwencje. 

Komisja może sformułować inne pytania. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

odpowiedział, że Komisja nie uważa, aby ankieta była potrzebna. Jeżeli są jakieś problemy 

należy je zgłosić Wydziałowi Edukacji, Kultury i Sportu lub dyrektorowi szkoły. 

 

Członek Komisji – Renata Dunaj 

uważa, że na pewne pytania dyrektorzy nie odpowiedzą. Oznajmiła, że pomysł ankiety 

wyszedł od rodziców, którzy mówią różne rzeczy na temat klas sportowych. Rodzice brali 

udział w opracowaniu pytań zawartych w ankiecie. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, jak duża to była grupa rodziców. 

 

Członek Komisji – Renata Dunaj 

odpowiedziała, że była to nieduża grupa około 10 osób, ale problem istnieje. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

uważa, że należy ustalić, gdzie konkretnie jest problem, a nie oceniać wszystkich. 

 

Członek Komisji – Renata Dunaj 

powiedziała, że zwróci się do rodziców, aby to oni bezpośrednio załatwili sprawę. Może 

jednak podać jeden przykład. Klasa sportowa, która ma zajęcia na pływalni,  

a wśród dzieci są dzieci ze szkółek, które świetnie sobie radzą, przez 45 minut zajęć  

nie rozwijają się, a wręcz się uwsteczniają. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

stwierdził, że ten zarzut należy zgłosić bezpośrednio dyrektorowi szkoły, a nie rozstrzygać 

ankietą. Poza tym jest program i możliwość sprawdzenia przez rodzica poziomu jego 

realizacji. 

 

Członek Komisji – Renata Dunaj 

powiedziała, że problem dotyczy też nauczycieli wychowania fizycznego, którzy siedzą  

w sali, a tymczasem dzieci same grają na boisku.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

odpowiedział, że problem dotyczy konkretnej szkoły i nauczycieli. Nie należy wszystkich 

„wkładać do jednego worka”. 

 

Członek Komisji – Renata Dunaj 

dodała, że np. klasa z Kijewa, 45 minut na pływalni spędza w jacuzzi lub na krzesełkach. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

uważa, że są sytuacje, w których nie od nauczyciela zależy czy dzieci pływają czy nie. 

Zapytał Radną, czy jeżeli będzie działo się źle w jednym z przedszkoli, chciałaby, aby w tym 
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momencie oceniano wszystkie przedszkola. Sugeruje więc, aby konkretny problem zgłosić 

dyrektorowi szkoły. Zapytał, czy Radni Dobra Wspólnego mają jakieś propozycje w związku 

z tematem zaplanowanym na miesiąc kwiecień. 

 

Członek Komisji – Renata Dunaj 

odpowiedziała, że z powodu wyjazdu nie miała możliwości porozmawiania z Radnymi Dobra 

Wspólnego. Na pewno wrócą do tematu ankiety. Dzisiaj nie jest przygotowana i nie jest  

w stanie podać takich informacji. Być może przygotują pytania, które będą zadane 

bezpośrednio w szkołach. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

wobec powyższego uzgodni z Wydziałem Edukacji (…), który opracowuje materiał  

na komisję, że chodzi o ogólne przyjrzenie się działaniom klas sportowych w szkołach,  

ich funkcjonowaniu, osiągnieciom, problemom z jakimi się borykają oraz potrzebom.  

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

     Protokołowała                                                                 Przewodniczący Komisji 

 

Karolina Kuskowska                                                               Wojciech Rejterada 
 


